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Аннотация: Рассмотрены энергосиловые факторы очистки поверхностей деталей от загрязнений  

в вибрационных технологических системах, обеспечивающие технологический эффект процесса очистки,  

и предложены зависимости для их определения. Раскрыты адгезионные связи загрязнений с поверхностью  

и установлено энергетическое условие их разрушения. Показано, что эффективность виброочистки зависит 

от динамической активности частиц рабочей среды и кавитационной активности технологической жидкости. 
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Abstract: The factors of energy-power cleaning the detail parts’ surfaces from contamination in vibration 

technological systems, which ensure the technological effect of the process of cleaning, have been studied,  

and dependencies for determining these factors have been proposed. The adhesive bonds between the contamination 

and the surface have been revealed and the energy condition for their destruction has been established. It is shown  

that efficiency of vibration cleaning depends on the dynamic activity of the particles of the working medium  

and the cavitation activity of the process fluid. 


